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Innkalling til møte i administrativ koordineringsgruppe  

Tid: 29. april 2025 kl. 12.00-15.00.  

Sted: Teams - Bli med i møtet nå  

 
Sakspapirer og vedlegg kan lastes ned her: Møte i administrativ koordineringsgruppe, 29. april 2025 - 

Osloregionen 

 

 

Invitert til møtet:  

Fornavn Etternavn Organisasjon 

Martin Hafsahl Asker og Bærum regionråd 

Dag Aanensen Drammensregionen 

Aasmund Hagen Elverum kommune 

Ola  Haave Folloregionen 

Trine Knobel Gardermoregionen 

Anne-Marte Kolbjørnhus Gjøvikregionen Utvikling 

Svein Håvar Korshavn Gjøvikregionen Utvikling 

Ingunn Granaasen Hadelandsregionen 

Svein Frydenlund Hamarregionen 

Erik Unaas Indre Østfold regionråd 

Per Arne Lislien Kongsbergregionen 

Anne Huse Kongsvingerregionen 

Silje Jansen Mosseregionen 

Bjarne Haslund Oslo kommune - Byrådsleders kontor 

Mari Eike Nilsen Oslo kommune - Byrådsleders kontor, internasjonalt kontor 

Inger Synnøve Kammerud Ringeriksregionen 

Nina Mosseby Samarbeidsrådet for Nedre Romerike 

Marit Mundahl Søndre Østfold regionråd 

Thomas  Engh Søndre Østfold regionråd 

Arve Magne Vannebo Vestfoldkommuner 

 

Sakskart for møte i administrativ koordineringsgruppe 29. apr. 2025 
(korrigert 24. april) 

 

1. Godkjenning av innkalling  

 

2. Godkjenning av referat fra møtet i koordineringsgruppen den 21. jan 2025 
Utkast til referat ligger på nettsiden. 

 

3. Oppdatering og videreutvikling av Osloregionens faktahefte 

Sigrid Høeg ble midlertidig ansatt den 17. mars d.å. for å oppdatere og videreutvikle 

Osloregionens faktahefte til Best-konferansen. Det tas sikte på at arbeidet 

https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_NmM3Zjc5MzItNTAzMy00NDk4LWJiYWItYzY3OGJiYmM3NDE0%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%22e6795081-6391-442e-9ab4-5e9ef74f18ea%22%2c%22Oid%22%3a%224ce045fc-811d-40bc-a68d-dcf3efd43adb%22%7d
https://www.osloregionen.no/kalender/mote-i-administrativ-koordineringsgruppe-29-april/
https://www.osloregionen.no/kalender/mote-i-administrativ-koordineringsgruppe-29-april/
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ferdigstilles rundt 1. mai. På møtet vil hun presentere arbeidet som er gjort med 

faktaheftet og hva som gjenstår.  

 

4. Runde rundt bordet – Hva er nytt i delregionene? 
Hva er nytt fra regionene som vil være nyttig å informere mere om? Det legges opp til korte 

orienteringer med inntil tre saker fra hver region. 

Det oppfordres til å sende 1-3 saker fra regionen i forkant av møtet, eventuelt rett etter 

møtet som tas med i referatet. 

 

5. Betydningen av regionale samarbeidsstrukturer for kommunene 
Bakgrunnen for saken er utmeldinger fra Osloregionen IPR. I fjor valgte to kommuner, 

Bærum kommune og Lørenskog kommune, å gå ut av Osloregionen IPR, med virkning fra 

2026. Kommunestyret i Frogn kommune vedtok å melde seg ut i mars. Hovedbegrunnelsen 

for samtlige kommuner er behovet for store økonomiske innsparinger. Faren for at flere 

kommuner melder seg ut av Osloregionen er høyst til stede når kommunene skal 

behandle sine budsjetter til høsten.  

 

I tillegg skal styret gjøre en innstilling om medlemskontingent 2026 til 

representantskapet den 4. juni. Det er etter ønske fra et styremedlem om at styret 

vurderer å redusere medlemskontingenten. Dagens kontingent er på kr. 3,00 pr. 

innbygger og er ikke justert siden 2023. Styremedlemmet viser til bekymring for 

utmeldelser fra Osloregionen. 

 

Selv om hovedbegrunnelsen for samtlige kommuner er behovet for store økonomiske 
innsparinger, er det verdt å merke seg kommunedirektørens saksfremlegg til 
kommunestyret i Frogn om utmeldelse (sak 18/25 den 17. mars), der politikerne samtidig 
blir utfordret til å vurdere hvilken merverdi kommunens medlemskap i ulike strukturer og 
organisasjoner gir kommunen. Det vises da til merverdi som er mer enn symbolpolitisk 
betydning. 
 
 
På denne bakgrunn ønsker sekretariatet innspill fra KG om betydningen av medlemskap i 
Osloregionen for kommunene: 
 
a) Hvilke signaler har dere fått fra kommunene? 
b) Hvordan kan vi styrke betydningen av Osloregion IPR som en regional 

samarbeidsstruktur for kommunene og hvordan kan IPR’ene bidra? 
- Er det behov for å synliggjøre merverdien av medlemskapet bedre overfor 

kommunene? Hvordan bør det gjøres og kan IPR’ne bidra til det?  
- Er det behov for å endre prioritering av oppgaver og aktiviteter (kan fordre endring 

av strategiske føringer) som bidrar til mergevinst for kommunene og i så fall hva og 
hvordan bør det endres? 

- Kan reduksjon i kontingent hindre flere utmeldinger og kanskje sågar bidra til at 
kommuner omgjør utmeldingsvedtak? 

- Andre tiltak? 
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6. Handlingsprogram 2026  
Prosessen for utarbeidelse av handlingsprogrammet med budsjett 2026 foreslås lagt fram på 
møtet. 

   

 

7. Årets fagsamling i Follo og vurdering av fagsamlingen 2026  
På møtet i KG den 21. januar d.å. ble det enighet I sak 8 om vurdering av kandidater til årets 

vertskap for felles faggruppesamling den 28-29. august skulle gjøres på mail eller i et 

Teamsmøte. KG har på mail i uke 12-13 kommet med innspill til søknader om vertskap.  

 

Frist for innsendelse av forslag til vertskap var 1. mars. Det er kommet to gode kandidater: 

Horten-Moss og Follo. Begge kandidatene har svart på og fyller kriteriene som er satt: 

 

1. Hva dere ønsker å vise frem   

2. Egnede møtelokaler (Plenum 60 – 70 stykker maks +rom for parallelle møter med plass 

til ca.25 i hver)   

3. Muligheter for overnatting   

4. Middag om kvelden (Opptil 60 – 70 personer)   

5. Faglig innhold (Temaer dere vil sette søkelys på, muligheter for befaringer, byvandringer, 

etc.) Faglig innhold bør dekke alle innsatsområder i Osloregionen   

 

Litt historikk 

Den første faggruppesamlingen ble gjennomført i  2021, med  Mosseregionen/ Fredrikstad 

kommune som vertskap. Kongsvingerregionen stod for samlingen året etter. 

Ringeriksregionen hadde det for to år siden og i fjor var vi i Indre Østfold.  

 

Det kom inn 3 søknader: 

• Horten-Moss 

• Folloregion 

• Hamarregionen 

 

Innspillene fra KG var nok så entydige, derfor valgte sekretariatet at årets fagsamling blir i 

Folloregionen. Argumentene for Folloregionen var solid faglig tyngde og bredde knyttet til 

Osloregionens innsatsområder i samarbeid med NMBU. Oscarsborg ble også trukket fram 

som en flott ramme for sosialt samvær og overnatting. 

 

På møtet vil et foreløpig konsept for samlingen i Folloregionen bli presentert. Sekretariatet 

vil samtidig be KG vurdere hvorvidt neste års fagsamling bør holdes enten i Hamarregionen 

eller i Horten-Moss med utgangspunkt i deres søknader.   

 

8. Jernbanedirektoratets utredninger og strategier  
Den 27. februar var en politisk delegasjon fra Osloregionen i møte med 

Samferdselsdepartementet om behovet for igangsetting av KVU for Oslo – Stockholm. I møte 

gjorde statssekretær Cecilie Knibe Kroglund oss oppmerksomme på supplerende 

tildelingsbrev til Jernbanedirektoratets om utredninger innen gods, kollektiv og fjerntog som 

grunnlag for videre utvikling av jernbanestrategi. Arbeidet skal ferdigstilles i april 2026 før 
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det sendes ut på høring og vil være en del av kunnskapsgrunnlaget for utarbeidelse av den 

nye NTP-perioden. I kollektivstudiet vises det eksplisitt til at kommunene skal involveres.  

 

På møtet i faggruppen ATP den 20. mars fremkom det manglende involvering av 

kommunene i utrednings- og strategiprosessen til Jernbanedirektoratet. På denne bakgrunn 

ble det etablert en hurtigarbeidende ad-hoc gruppe med følgende mandat: 

o Utarbeide saksunderlag til politiske organer i Osloregionen våren 2025, om hvorfor 

kommuner bør involveres i Jernbanedirektoratets utredninger om fjerntogsstrategi, 

godsstrategi og kollektivstudie for Østlandet: 

▪ Følgende politiske møter:  

• 9. mai: Interessepolitisk utvalg 

• 22. mai: styremøte 

o Underlag til saksfremlegg til politiske møter på hvorfor og hvordan kommunene skal bli 

involvert i utredningsprosessene til Jernbanedirektoratet  

o I tillegg er det ønskelig at gruppen bidrar med ideer til jernbaneseminar på Arendalsuka 

12. august og webinar i juni i samarbeid med Jernbanedirektoratet. 

Ad-hoc-gruppen består av følgende aktører: 

- Erik Habberstad, Stange kommune/Hamarregionen  

- Unni Hennum Bergill, Drammen kommune/Drammensregionen  

- Inger Kammerud, Ringeriksregionen  

- André  Kraemer Goes, Moss kommune/Mosseregionen  

- Ole Rasmus Owe, Oslo kommune, byrådsavd miljø og samferdsel  

- Erik Unaas, Indre Østfold IPR  

- Hilde Nygård, Kongsvingerregionen 

- Eva Næss Karlsen og Målfrid Baik, sekretariatet 

 

Gruppen har hatt tre møter, det siste møte den 22. april, med mål om å kunne ferdigstille 

grunnlag for saksfremlegg til Interessepolitisk utvalg og styret i mai. Det vises til at 

Osloregionen bør være kommunenes representant og følgende har bl.a. blitt belyst: 

 

• Hvorfor ønsker kommunene/Osloregionen å bli involvert, er det ikke tilstrekkelig at 

fylkeskommuner deltar?  

o Kommunene erfarer at fylkeskommunene ikke kobler de på (ref faggruppemøte 20. 

mars)  

o Varierende grad om man opplever at kommunenes roller og interesser ivaretas  

• Osloregionen representerer kommunene og ser på tvers av fylkesgrenser i et felles bo- 

og arbeidsmarked  

o IPR som går over flere fylker erfarer at fylkeskommuner ikke ser utenfor sine 

grenser, eks. Ringeriksregionen med kommuner i Akershus, Buskerud.  

• Begrunnelse for hvorfor delta/følge utredningsarbeidet?  

o Grenseoverskridende (kommune og fylker)  

o kommunenes roller, bl.a. arealmyndighet, parkeringspolitikk   

o hvilken betydning har kollektiv, godstransport og fjerntog for kommunene  

o knytte til Osloregionens politiske posisjon til tog med utgangspunkt i innspill til NTP 

2025-2036  

 

Utkast til saksgrunnlaget blir ettersendt KG, senest 25. april. 
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9. BEST 2025, 4. juni 

På KG den 7. november 2024 ble programkomiteen for BEST-konferansen 2025 sammensatt 
av Bjarne Haslund, Nina Mosseby, Ola Haave og Svein Frydenlund. Programkomiteen har 
hatt 5 møter med sitt første møte den 11. desember i fjor og siste møte den 7. mars. 
 
Det meste av programmet er på plass, selv om det er noen innledere/pandeldeltakere som 
fremdeles gjenstår: Bli med på BEST-konferansen 2025 og 20-årsjubileum - Osloregionen 
 
Det som imidlertid må prioriteres og forsterkes er innsalg og mobilisering til konferansen for 
å sikre god deltakelse.  
 
Sekretariatet ber KG om å komme med forslag på hvordan den enkelte kan bidra til økt 
mobilisering til konferansen.  
 

 
10. Osloregionens dag på Arendalsuka, tirsdag 12. august 

 
Det er nedsatt en arbeidsgruppe /programkomite for Osloregionens dag på Arendsalsuka, 
med Dag Aanensen, Ola Haave og Svein Håvar Korslund. Det er gjennomført flere møter og  i 
mars/april har det vært møter i en utvidet programkomite, med representanter fra IPR som 
ønsker å være samarbeidspartnere. Neste møte i programkomite er den 24. april. 
 
Kort om opplegg/ramme for Osloregionens dag 
Osloregionen inviterer til seminarer på Thon Hotel Arendal den 12. august. Osloregionens 
dag gjennomfører i samarbeid med flere delregioner (IPR) i Osloregionen, og andre 
samarbeidspartnere. Følgende har meldt interesse om å være med og bidra økonomisk på 
arrangementene på Arendalsuka: 
• Hamarregionen 
• Folloregionen 
• Gjøvikregionen 
• Ringeriksregionen 
• Hadelandsregionen 
• Indre Østfold Regionråd (ikke avklart) 
 
Programstruktur/tema Osloregionens dag: 
5 x 1 times seminar, med 30 min pause 
Kl 0815-0915: Norge trenger en sterk hovedstadsregion.  
Kl 0945-1045: Jernbanen mot 2050 
Kl 1115-1215: Oslofjorden - de viktigste grepene for å redde Oslofjorden 
Kl 1245-1345: Energi for framtiden - hvordan sikre nok energi 
Kl 1415-1515:  Bioenergi og sirkulære varestrømmer 
 
Nærmere orientering om opplegg og programskisse i møtet 29. april.  

 
 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------  
Foreløpige saker til styremøtet 22. mai, kl. 12:00-14:00, Teams 
 

https://www.osloregionen.no/bli-med-pa-best-konferansen-2025-og-20-arsjubileum/
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Tema for debatt og dialog Totalforsvar og storbyregionens beredskap ved krigssituasjoner og 
krise ved Forsvarets forskningsinstitutt (FFI) og event. Jernbanedirektoratet 

 
 
11. Dagsorden for representantskapet 4. juni  

- Godkjenning av protokoll, 18. desember 2024 
- Godkjennelse av årsrapport 2024 
- Fastsettelse av medlemskontingent 2026 
- Event. betydningen av regionale samarbeidsstrukturer 

12. Årsrapport 2024  
13. Fastsettelse av medlemskontingent 2026  
14. Jernbanedirektoratets utredninger av fjerntogsstrategi, godsstrategi og kollektivstudie for 

Østlandet   
15. Mulig høring på klimamelding  

 

Orienteringssaker  
 
16. Orientering fra styrets medlemmer om aktuelle saker i regionen   

 
17. Orientering fra interessepolitisk utvalg  

 
18. Oppfølging av de politiske prioriteringene 

- Innspill til partiprogrammene  
- Innspill til regjeringens budsjettkonferanse (mars)  

 
19. Korte orienteringer fra sekretariatet  

- Ressurser i sekretariatet, to ansettelser  
- Deltakelse i EU-prosjekt Geo4Water 
- Energistasjonsprosjektet  
- BEST, 4. juni 
- Arendalsuken, 12. aug 
- Energiworkshop, 8. apr 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------  
 

20. Eventuelt 


